
 

Protokół z XXXIV sesji Rady Powiatu Braniewskiego w dniu 22 marca 2022 roku. 

 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

 

Obrady o godzinie 09:00 otworzył Przewodniczący Rady Powiatu Pan Ł.Korneluk 

na podstawie listy obecności, która stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, stwierdził 

prawomocność obrad, lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. W sesji 

uczestniczyło 13 radnych.  

 

Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad oraz przegłosowanie wniosków o jego uzupełnienie lub 

zmianę. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad (załącznik nr 3) i zapytał czy są wnioski 

o jego uzupełnienie lub zmianę. Wniosków nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad. 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad oraz przegłosowanie wniosków o jego uzupełnienie lub 

zmianę. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Powiatu Braniewskiego.  

4. Sprawozdanie Starosty Braniewskiego z prac Zarządu Powiatu w okresie od ostatniej 

sesji Rady Powiatu. 

5. Podjęcie uchwały RP. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Braniewskiego na lata 2022 – 2029. 

6. Podjęcie uchwały RP. w sprawie zmian w budżecie Powiatu Braniewskiego na rok 

2022. 

7. Podjęcie uchwały RP. w sprawie powierzenia realizacji zadania publicznego z zakresu 

pomocy społecznej Powiatowi Kętrzyńskiemu. 

8. Podjęcie uchwały RP. w sprawie złożenia wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału 

przygotowania wojskowego oraz zobowiązania do ponoszenia kosztów kształcenia w 

tym oddziale. 

9. Podjęcie uchwały RP. w sprawie określenia struktury organizacyjnej Zespołu Szkół 

Zawodowych im. Jana Liszewskiego w Braniewie. 

10. Podjęcie uchwały RP. w sprawie podziału środków przyznanych Powiatowi 

Braniewskiemu przez Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 

zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w 2022 

roku. 

11. Sprawy bieżące. 

12. Zakończenie obrad. 

 

Ad.3 Przyjęcie protokołu XXXIII sesji Rady Powiatu Braniewskiego. (załącznik nr 4) 



 

Radni nie mieli uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Ad.4 Sprawozdanie Starosty Braniewskiego z prac Zarządu Powiatu w okresie od ostatniej sesji 

Rady Powiatu. (załącznik nr 5) 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do przedstawionego sprawozdania. 

 

Radny, A. Mieczaniec  poinformował, że w mediach społecznościowych pojawiła się 

informacja, że braniewski szpital powiększy się o nowy blok operacyjny. Zapytał jaka jest 

kwota dofinansowania, jaki koszt własny Powiatu oraz termin realizacji inwestycji. Zaznaczył 

również, że NFZ ogłosił koniec pandemii i od 1 kwietnia 2022 roku nie będzie oddziałów 

covidowych. W związku z powyższym jak będzie teraz wyglądała struktura naszego szpitala. 

Przewodniczący K. Korneluk poinformował, że odnośnie odpowiedzi na powyższe pytania 

zostaną przedstawione na kolejnej sesji Rady Powiatu Braniewskiego. 

 

Ad.5 Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Braniewskiego na lata 2021 – 2028. (załącznik nr 6) 

Przewodniczący Rady poinformował, że powyższy projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Powiatu Rady Powiatu 

Braniewskiego. (załącznik nr 7) 

Przewodniczący Rady poinformował, że w przedłożonym projekcie uchwały wkradła się 

pomyłka pisarska - w § 1: niepoprawny zapis „…Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Braniewskiego na lata 2021-2029, wprowadza się następujące zmiany…”. Poprawny zapis to: 

„…Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Braniewskiego na lata 2022-2029, wprowadza 

się następujące zmiany…”. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zapytał czy są do niego uwagi. Radni nie 

mieli uwag, w związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jego 

przyjęcie, głosowało 13 radnych, co stanowi załącznik nr 8. 

za –      13                  przeciw –  0            wstrzymało się – 0                 nie głosowało-0 

 

Uchwała została przyjęta - Nr XXXIV/244/22. 

 

Ad.6. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie Powiatu Braniewskiego na 

rok 2021. (załącznik nr 9) 

Przewodniczący Rady poinformował, że powyższy projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Powiatu Rady Powiatu 

Braniewskiego. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zapytał czy są do niego uwagi.  



Radny, L. Dziąg   zapytał o lokalny transport zbiorowy; z czego wynika obniżenie kwoty o 

89 500 zł. 

Radny, M. Kudliński poinformował, że w ubiegłym roku przystąpiliśmy do programu 

przewozów autobusowych, gdzie były zawarte umowy na 3 linie komunikacyjne. Koszty, które 

były przekazane do obsługi i do realizacji tego przedsięwzięcia, były sukcesywne zmniejszane. 

Zarząd podjął decyzję o likwidacji połączenia nr 1 linii autobusowej, później 2 i w związku z 

tym powstała ta różnica w kwocie. 

Radny, A. Mieczaniec zapytał o modernizację boiska przy Zespole Szkół Zawodowych w 

Braniewie. Jaki zakres tych prac remontowych. 

Radna, K. Maciejewska poinformowała, że boisko to płyta, na której odbywa się obecnie 

szkolenie kursantów prawa jazdy. Na chwile obecną jest zgłoszony wniosek, czekamy na 

rozstrzygniecie wniosku. Jeżeli chodzi o środki na dokumentację, to jednostka 

wygospodarowała środki z własnego budżetu. Na ten moment placówka nie posiada żadnego 

boiska szkolnego, młodzież uczęszcza na stadion. W momencie, kiedy pogoda jest brzydka, to 

powstają problemy lokalowe, ponieważ część zajęć wychowania fizycznego odbywa się w sali 

gimnastycznej i są to łączone klasy, bądź w auli szkolnej.   

 

W związku brakiem pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jego przyjęcie, 

głosowało 13 radnych, co stanowi załącznik nr 10. 

za –      13                  przeciw –  0            wstrzymało się – 0                 nie głosowało-0 

 

Uchwała została przyjęta - Nr XXXIV/245/22. 

 

Ad.7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia realizacji zadania publicznego z 

zakresu pomocy społecznej Powiatowi Kętrzyńskiemu. (załącznik nr 11) 

Przewodniczący Rady poinformował, że powyższy projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Powiatu Rady Powiatu 

Braniewskiego. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zapytał czy są do niego uwagi. Radni nie 

mieli uwag, w związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jego 

przyjęcie, głosowało 13 radnych, co stanowi załącznik nr 12. 

za –      13                  przeciw –  0            wstrzymało się – 0                 nie głosowało-0 

 

Uchwała została przyjęta - Nr XXXIV/246/22. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie złożenia wniosku o zezwolenie na utworzenie 

oddziału przygotowania wojskowego oraz zobowiązania do ponoszenia kosztów kształcenia w 

tym oddziale. (załącznik nr 13) 

Przewodniczący Rady poinformował, że powyższy projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Powiatu Rady Powiatu 

Braniewskiego. 



Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zapytał czy są do niego uwagi. Radni nie 

mieli uwag, w związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jego 

przyjęcie, głosowało 13 radnych, co stanowi załącznik nr 12. 

za –      13                  przeciw –  0            wstrzymało się – 0                 nie głosowało-0 

 

Uchwała została przyjęta - Nr XXXIV/247/22. 

 

Ad.9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia struktury organizacyjnej Zespołu 

Szkół Zawodowych im. Jana Liszewskiego w Braniewie. (załącznik nr 13) 

Przewodniczący Rady poinformował, że powyższy projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie przez Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu Rady Powiatu 

Braniewskiego. (załącznik nr 14) 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zapytał czy są do niego uwagi. Radni nie 

mieli uwag, w związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jego 

przyjęcie, głosowało 13 radnych, co stanowi załącznik nr 15. 

za –      13                  przeciw –  0            wstrzymało się – 0                 nie głosowało-0 

 

Uchwała została przyjęta - Nr XXXIV/218/21. 

 

Ad.10. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie podziału środków przyznanych Powiatowi 

Braniewskiemu przez Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadania 

z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w 2022 roku. 

(załącznik nr 16) 

Przewodniczący Rady poinformował, że powyższy projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Powiatu Rady Powiatu 

Braniewskiego.  

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zapytał czy są do niego uwagi. Radni nie 

mieli uwag, w związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jego 

przyjęcie, głosowało 13 radnych, co stanowi załącznik nr 17. 

za –      13                  przeciw –  0            wstrzymało się – 0                 nie głosowało-0 

 

Uchwała została przyjęta - Nr XXXIV/249/22. 

 

Ad.16. Sprawy bieżące. 

Radna, K. Lewańska poruszyła następujące tematy: 

1. 30 stycznia 2022 roku odbyła się Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy. Co Zarząd 

Powiatu Braniewskiego zrobił w tym kierunku. Z informacji złożonej przez Starostę 

Powiatu Braniewskiego z prac zarządu nie było informacji na ten temat. 

2. Radna złożyła podziękowania Zarządowi Powiatu Braniewskiego, Radnym Powiatu 

oraz Zarządowi Dróg Powiatowych w Braniewie za zrealizowanie wniosku 



dotyczącego bezpieczeństwa wyjazdu z drogi powiatowej – ul. Kościelna na ul. 

Mickiewicza we Fromborku. Postawienie znaku stop i lustra przyczyniło się do 

poprawy bezpieczeństwa mieszkańców Fromborka.  

3. W związku z wprowadzeniem rządowego programu „Polski ład” nastąpiła nowelizacji 

ustawy o podatku dochodowym od osób prawnych. Zgodnie z ustawą od roku 2022 

spółki, które wykazują stratę lub rentowność mniejszą niż 1 %, będą płacić nowy 

podatek, tzw. minimalny podatek dochodowy. Podatek za rok 2022 wyniesie 4% 

wartości przychodu, plus 10 % wydatków pasywnych – są to koszty finansowania 

dłużnego i usług niematerialnych. Jeżeli spółka za rok 2022 wykaże stratę, jak w latach 

ubiegłych, to podatek będzie musiał być zapłacony do 31.03.2023 r.  

Przewodniczący K. Korneluk poinformował, że na chwilę obecną nie mamy sporządzonego 

bilansu, więc nie wiemy o jakich wartościach mówimy i czy strata będzie czy nie będzie w 

porównaniu do lat poprzednich. Należy zauważyć, że strata jest coraz niższa. I Zarząd Powiatu 

i prezes spółki dąży do tego, by minimalizować te straty. Na chwilę obecną inwestycje są 

realizowane i taką informacje możemy udzielić Radnym po sporządzeniu bilansu.  

Starosta, K. Motyka poinformował, że WOŚP jest organizacją pozarządową i tak dobrze 

zorganizowała zbiórkę pieniężną w tym dniu, że wszyscy, którzy chcieli się włączyć w pomoc, 

na pewno to zrobili. Mam nadzieję, że Radni Powiatu Braniewskiego oraz członkowie Zarządu 

Powiatu Braniewskiego również z wielką chęcią włączyli się w zbiórkę. Jest to prywatna 

decyzja każdego z nas.  

Radny, L. Dziąg   poruszył następujące tematy: 

1. Czy Zarząd Powiatu poza uchwałą w sprawie stanowiska Rady Powiatu Braniewskiego 

potępiającego agresję Federacji Rosyjskiej na suwerenność i niepodległość Ukrainy 

podjął konkretne kroki zmierzające do pomocy Ukrainie; temat zakwaterowań czy 

udzieleniu wsparcia uchodźcom i ludziom, którzy im pomagają. 

2. Przegłosowano na dzisiejszej sesji temat budowy boiska przy ZSZ w Braniewie. 

Umowa z Kurią Archidiecezji Warmińskiej kończy się w 2025 roku. Jeżeli nie zostanie 

przedłużona, to koszt użytkowania boiska wyniesie mniej więcej 500-600 tys. rocznie. 

Jakie stanowisko ma Zarząd Powiatu na temat przyszłości budynku szkoły. Czy 

zamierza płacić kurii czynsz czy wynegocjował przedłożenie istniejącej umowy, 

dotyczącej użytkowania bezczynszowego obiektu.  

3. Jaka jest przewidywana liczba uczniów na terenie Powiatu Braniewskiego, w 

poszczególnych latach szkolnych. 

4. Czy Zarząd Dróg Powiatowych w Braniewie nie rozważał możliwości zrobienia przejść 

dla pieszych na terenie kolonii woskowej, na drodze brukowanej, przy ul. Stefczyka. 

Sekretarz, P. Fedorczyk poinformował, że bilans jest dokumentem, który po zatwierdzeniu 

przez biegłego, dopiero stanowi pozycję wyjściową, jaka była sytuacja faktyczna PCM Spółka 

z o.o. w Braniewie w 2021. Oczywiście podatnikiem podatku będzie spółka, bo w żaden sposób 

nie jest związane z budżetem Powiatu Braniewskiego. Radnym zostanie dostarczona 

informacja dotyczącą bilansu spółki, najprawdopodobniej pod koniec kwietnia 2022 roku. 

Starosta, K. Motyka poinformował, że jeżeli chodzi o pomoc dla uchodźców z Ukrainy, to 

zgodnie z zarządzeniami, poleceniami Wojewody Warmińsko – Mazurskiego została 

opracowana struktura organizacyjna w powyższej sprawie. Powiat jest koordynatorem 

wszystkich działań, ale głównym wykonawcą w obecnym czasie są gminy. Gminy 



zabezpieczają miejsca pobytu dla  uchodźców. Zgodnie z zaleceniem Wojewódzkiego Centrum 

Zarzadzania Kryzysowego powinny być to miejsca, które są w zasobie gmin, ale i powiatu. Na 

ten moment jest obecnie 108 na terenie Powiatu Braniewskiego. Są to zasoby gmin, które są 

dostępne. Niektóre z nich są dobrze wyposażone, inne trochę gorzej. Na terenie Powiatu 

Braniewskiego przebywa 195 osób z Ukrainy, są to przeważnie prywatne domy. 

Jeżeli chodzi o budowę boiska, zgodnie z projektem to bardzo nowoczesne boisko z nową 

nawierzchnią, przystosowane dla uczniów niepełnosprawnych. Rozmowy z Kurią Warmińską 

trwają już od 2018 r., i nie ma żadnych przeciwskazań co do przedłużenia umowy. 

Radny, M. Kudliński omówił temat dróg powiatowych: 

1. W obliczu panujących w ostatnim czasie anomalii pogodowych ponad 200 drzew 

zostało powalonych, powodując tym samym zagrożenie życia i mienia, co również 

przysporzyło ogrom pracy naszej jednostce, ZDP W Braniewie. 

2. Złożono do II edycji Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji 

Strategicznych trzy wnioski na zakup sprzętu, koparki i samochodu ciężarowego oraz 

omawiane wcześniej boisko. Na chwile obecna czekamy na rozpatrzenie wniosków. 

3. Ul. Stefczyka w Braniewie – przejście dla pieszych. Na moment projektowania i 

przebudowy ul. Stefczyka, Powiat Braniewski składając wniosek zabiegał o poprawę 

stanu bezpieczeństwa w w/w miejscu. W międzyczasie pobudowały się różne podmioty 

i na chwile obecną jest potrzeba wybudowania przejścia. 

4. Powiat Braniewski 08 marca 2022 r. złożył wniosek o dofinansowanie ze środków 

PFRON projektu pn. „Dostępny samorząd” na kwotę 100 000 zł. Celem projektu jest 

poprawa dostępności architektonicznej, cyfrowej oraz informacyjno-komunikacyjnej 

budynku Starostwa Powiatowego w Braniewie i Zarządu Dróg Powiatowych dla osób 

ze szczególnymi potrzebami. Pozytywne rozpatrzenie wniosku umożliwi realizację 

projektu w okresie lipiec 2022 – czerwiec 2023. 

Radny, L. Dziąg  zapytał,  jakie wysiłki Starosta Braniewski podjął, żeby  podatek w stosunku 

do spółek służby zdrowia zawieszono lub zmniejszono.   

Starosta, K. Motyka  poinformował, że powyższy temat został poruszony na posiedzeniu 

Konwentu Powiatów Województwa Warmińsko – Mazurskiego oraz wystosowano 

odpowiednie pismo w w/w sprawie do Związku Powiatów Polskich. Zarówno Zarząd Powiatu, 

jak i Prezes PCM w Braniewie dążą do tego, aby straty w spółce obniżyć. 

Radna, K. Maciejewska poinformowała, że rozmowy dotyczące użyczenia Collegium 

Hosianum trwają już któryś rok. Kuria podjęła decyzję, że możemy zarządzać budynkiem 

szkoły, ale odpłatnie. Starosta Braniewski podjął próbę negocjacji, argumentując tym, że duże 

środki zostały zainwestowane w te placówkę. Jeżeli chodzi o temat boiska przy ZSZ w 

Braniewie, to jest to inwestycja jak najbardziej zasadna. Jest to największa szkoła w powiecie,  

szkole na chwilę obecną jest 500 uczniów. Dzisiaj odbyła się Komisja Oświaty, Kultury, Sportu 

i Promocji Powiatu Rady Powiatu Braniewskiego, na której opiniowano uchwałę w sprawie 

złożenia wniosku o zezwolenie na utworzenie kolejnego oddziału przygotowania wojskowego 

oraz zobowiązania do ponoszenia kosztów kształcenia w tym oddziale. Do szkół trafi bowiem 

zdecydowanie więcej uczniów. To efekt kolejnej kumulacji roczników. 

Radny, M. Kudliński poinformował, że ostatnie lata pokazały, że skupiliśmy się na 

inwestycjach drogowych, jednak działalność teraz skupiła się na: modernizacji Starostwa 



Powiatowego, Zarządu Dróg Powiatowych, Powiatowego Urzędu Pracy czy Powiatowej Stacji 

Sanitarno – Epidemiologicznej w Braniewie. 

Radny, L. Dziąg   zaznaczył, że na chwile obecną w szkołach średnich mamy podwójne 

roczniki uczniów, po podstawówce i po gimnazjum. Uczniowie w cyklu ogólnokształcącym w 

tym roku zdają maturę i wychodzą, a w cyklu technikum za rok.  Więc znaczna część uczniów 

odejdzie, ale wcale nie wejdzie tak bardzo podwójny rocznik. Radny zgłosił zapytanie jaka jest 

przewidywana liczba uczniów na terenie Powiatu Braniewskiego na rok szkolny 2025/2026. 

Radna, K. Maciejewska odpowiedziała, że rzeczywiście są teraz podwójne roczniki. 

Natomiast błędną informacją jest to, że w tym roku szkolnym opuszczają szkoły te podwójne 

roczniki, ponieważ podwójnymi rocznikami są klasy trzecie i szkoły ukończą tylko uczniowie 

liceum po gimnazjum, a uczniowie liceum po podstawówce pójdą do klasy czwartej. Natomiast 

uczniowie uczący się w technikum po gimnazjum skończą szkołę za rok, a po szkole 

podstawowej za 2 lata. Zaznaczyła, ze nie pamięta, żeby 15 oddziałów wyszło ze szkoły 

podstawowej, a weszło do naszych szkół średnich 14 oddziałów. Obecnie klas 7 w Szkole 

Podstawowej nr 3 jest 5, w Szkole Podstawowej nr  6 jest 5, a w Szkole Podstawowej nr  5 na 

pewno 4. Jest tu mowa o samym Braniewie, jednak wiadomo, że  przychodzą do szkół średnich 

również dzieci z mniejszych miejscowości. 

Przewodniczący K. Korneluk poinformował, ze odpowiedź na pytanie dotyczące liczby 

uczniów w roku szkolnym 2025/2026 zostanie przekazana Radnemu, L. Dziągowi na piśmie.  

 

Ad.12 Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Ł. Korneluk zakończył 

obrady XXXIV sesji Rady Powiatu o godz. 09:52. 

 

 

 

Przewodniczący Rady 

Powiatu Braniewskiego 

Łukasz Korneluk 

Protokół sporządziła: 

Alicja Stępniewska 

 

 

 

 

 

 


